
Ik spreek in namens alle fracties van de Alkmaarse gemeenteraad. 

De gemeenten HHW en L’dijk willen fuseren. Prima plan, uiteraard, en iets waar wij ons als Alkmaar 
verder niet tegen aan bemoeien. Echter, er zijn 2 kernen in Langedijk die niet mee willen, en zich 
dapper blijven verzetten tegen de “Dijk en Waarders”. 

Sterker nog, de inwoners van deze 2 kernen, Koedijk en St. Pancras hebben aangegeven dat zij 
aansluiting willen bij het andere, Alkmaarse deel van hun successievelijke kernen. In deze kernen 
woont bijna een kwart van de Langedijker bevolking. Een kwart. Deze kernen gaven dit niet alleen in 
stevige meerderheid aan in eigen enquetes en petities, maar ook in de gemeentelijke enquete die 
Langedijk in lichte paniek uit moest schrijven. Paniek, omdat bij inwonersavonden bleek dat inwoners 
uit St. Pancras en Koedijk niet “mee” wilden. En dat had men kunnen, nee, moeten, voorzien. Dan 
was er draagvlak gecreerd. Maar die in dit proces benodigde zorgvuldigheid en transparantie heeft 
men niet ingevuld. Bij zo’n essentieel besluit. Geen zorgvuldigheid, geen transparantie en dus geen 
draagvlak, laat dat even tot u doordringen als collega-volksvertegenwoordiger. 

De inwoners van Langedijk, of HHW, hebben bij de verkiezingen van 2018 namelijk niet kunnen 
stemmen op partijen die voor of tegen een bestuurlijke fusie waren. Simpelweg omdat dit in geen 
enkel partijprogramma stond. Geen enkel. En bedenkt u zich; dit was een kleine 2 jaar geleden. 

Toch heeft de Dorpsraad van St. Pancras al vele malen, ook aan de Staten van NH, zelfs nog voor 
2018, laten weten bij een eventuele fusie aan te willen sluiten bij het Alkmaarse deel van de kern St. 
Pancras. Dat er geen draagvlak zou zijn hiervoor, had de gemeente Langedijk dus kunnen weten. 

Bij een ambtsbezoek van CdK Remkes aan Langedijk in 2016, heeft deze zelfs officieel gezegd dat hij 
zich een aparte oplossing voor St. Pancras kon voorstellen. De CdK zelf. En nu dit? Ik begrijp wel 
waarom de inwoners van St. Pancras zich niet gehoord voelen. En Koedijk? Daar heeft ook niemand 
de moeite genomen om even te vragen hoe zij er in stonden. 

Dus dat hebben de inwoners dan maar via de officiele I&O enquete van de gemeente Langedijk laten 
weten. Een enquete waar het woord Alkmaar niet in voor mocht komen –leest u de brief van de 
familie van Wissen uit Koedijk-, maar desalniettemin een ruime meerderheid aangaf bij Alkmaar te 
willen aansluiten. 

Recapitulerend; 

De CdK heeft exact 4 jaar geleden een uitzonderingspositie voor St. Pancras benoemd. 

De inwoners hebben bij pro-actief en desgevraagd, bij herhaling aangegeven bij Alkmaar aan te 
willen sluiten. 

Bij de verkiezingen in 2018 stond een bestuurlijke fusie niet op de agenda. 

De Alkmaarse politiek heeft zich unaniem uitgesproken dat als inwoners zich willen aansluiten, wij 
dat zullen faciliteren. Over draagvlak gesproken!

De Langedijker raad was overigens, nogmaals over draagvlak gesproken, bij zowel het besluit tot de 
ambtelijke, als de bestuurlijke fusie, politiek verdeeld. 

De vraag is wat u gaat doen. Als volksvertegenwoordiger. Voor de twee kernen waar het vertrouwen 
in de politiek ernstig geschonden is, want wat kunnen zij meer doen dan zij hebben gedaan? Ze 
hebben zich suf geparticipeerd. En met welk resultaat? Die verantwoordelijkheid ligt nu, als 
volksvertegenwoordiger, bij u. 



Daarom doe ik, als collega-volksvertegenwoordiger een dringend beroep op u. Geef deze actieve 
participerende maar teleurgestelde kernen een stem in uw advies aan GS, waar GS niet omheen kan. 


